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Abstract 

DBpedia is nowadays considered one of the main projects in the World Wide Web that extracts and 
enriches Wikipedia data in a structured form.  Also, it is considered the central hub for the Linked Open 
Data.  Querying DBpedia using big data approaches such as Hive-QL is regarded as one of the new 
techniques to solve the shortcomings of SPARQL; the main query language of  DBpedia and the 
Semantic Web. Nevertheless, despite the speed of Hive-QL compared to SPARQL, it has a stability 
problem. Our paper presents a new architecture and implementation for querying DBpedia using Shark 
query language in addition to Hive-QL.  As a result of this work, an obvious decrease in retrieval time, 
as well as, an increase in the degree of stability has been attained.  

 
 

ــــــملخص الب  : حثـــــــ

من واحدة بيديا الديب المنظمة الموسوعة مةشروعاتالمعت يجةعالمالم ن ب و الو استخراج ع ا لمعلوماتاتنظيملقدر

يدياالموجودة كي الو اوبموسوعة لبعض البيانات ط ر ع ا الوصول قدر لة س ا تجعل قة بطر قة. البعض طر عت و

من بدلا جديدا ا اسلو م ا مة البيانات اساليب احدى ال كيو ايف ال باستخدام بيديا الدي من البيانات جاع اس

الدلا ب الو أيضا و بيديا للدي ساسية البيانات جاع اس لغة عت ال و ل السبار لغة سرعة. استخدام من الرغم ع و

ثم من و ستقرار لة مش من ي عا ا لك ل السبار بلغة مقارنة ال كيو ايف ال باستخدام البيانات جاع اس و وامر تنفيذ

أيضا و الشارك، لغة و ال كيو ايف ال لغة باستخدام بيديا الدي من البيانات جاع لاس جديد ي بنا ل ش البحث ذا عرض

عملياشرح ي البنا ل الش ذا تنفيذ و عمل الباحثون قام كيف وقت. البحث انخفاض جليا ر ظ العمل ذا ل يجة كن و

ستقرار درجة ارتفعت و بيديا الدي من المعلومات جاع   .اس
  


